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Úvodník starosty města
Koupili jsme sokolovnu. 

Takto lakonicky by se asi dala shrnout poslední a nejdůležitější novinka 
tohoto léta. Když se podívám do svých poznámek, týkajících se problema-
tiky sokolovny, tak první z nich je ze 2. května 2012, úvodník vyjde v září 
2017. I méně zdatný počtář zjistí, že věc se táhla více než pět let. 

Sokolovna, mimořádně pěkně postavená budova – na svou dobu jistě 
klenot, kterým se mohlo naše město chlubit. Není to tak dávno, co uplynu-
lo 80 let od stavby. I když dnes je sokolovna spíše memento toho, že něco 
dříve šlo, ale pak nešlo. 

Kupní smlouvu na sokolovnu jsme podepsali na konci července a zapla-
tili 3.000.000 korun. Ty šly, přesně dle smlouvy, na dva účty. Větší část pe-
něz dostane Župa Plukovníka Švece (1.750.000 Kč) a zbylou sumu, tedy 
1.250.000 Kč dostal místní TJ Sokol Černovice. Poslední jednání s Župou 
proběhlo 12. října 2016, od té doby jsme čekali na schválení všemi orgány 
Sokola.

Těžko říci, jaké jsem měl pocity, když k prodeji, tak dlouho domlouva-
nému, konečně došlo. Na jednu stranu se mi ulevilo. Budova patří městu, 
náročná vyjednávání jsou za námi, a i když mohl být výsledek lepší (mohli 
jsme možná zaplatit méně, TJ Sokol mohl mít více, případně obojí), buď-
me spokojeni s tím, jak to dopadlo. 

Na tu druhou stranu to zase na velké jásání není. Tři miliony jen za ná-
kup nejsou malé peníze, a jestli má být sokolovna zase ozdoba a ne ostuda 
města (co si budeme nalhávat, stav je hrozný), musíme investovat ještě 
alespoň 15 dalších milionů. Které mimochodem tak úplně nemáme. 

Pozitiva myslím převažují, už jen proto, že pokud by se prodej nepoda-
řil, pořád bychom jen museli čekat. Teď můžeme něco dělat, čeká nás pří-
prava rekonstrukce. Víme (na zasedání zastupitelstva 16. srpna 2017 jsme 
se na tom dohodli), že sokolovna musí splňovat tři funkce – sál pro kul-
turní akce, zázemí pro spolkovou činnost a funkční restauraci. Podmínky 
jsou zpracované o něco podrobněji, ale více řeknou až práce projektantů. 

Bohužel jsou pryč všechny časy, kdy bylo možné získat dotaci, doufám 
jen v příspěvek na zateplení veřejných budov, který rozhodně vše nepo-

Zprávy z radnice
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kryje. Musíme počítat s dlouhodobým plánem na opravu, kdy každý rok 
půjde do sokolovny pár milionů. 

Další postup je jasný – udržet alespoň trochu použitelnou úroveň zá-
kladní údržbou, bohužel zatím spíše záplatováním, připravit projekt, který 
bude reagovat na všechno, co od sokolovny očekáváme, a pak, asi od příš-
tího roku, začít investovat. 

A třeba se mýlím, dotace se objeví a podaří se vše opravit najednou 
(neškodí mít trochu optimismu a stejně tak neškodí být připraven na tu 
horší variantu).

Hezké optimistické čtení zpravodaje vám přeje  
starosta města Černovice, Jan Brožek. 

Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 29. června 2017
Zastupitelstvo města Černovice:
● s cílem vytváření příznivých podmínek k dostupnosti lékařské péče 

pro obyvatele města schvaluje poskytování příspěvku společnosti G8 
OPEN s.r.o. na úhradu ročního nájemného za prostory ordinace prak-
tického lékaře pro dospělé s příslušenstvím v budově ZD Černovice, 
Dobešovská 590, a to ve výši 48.660,- Kč ročně po dobu pěti let ode 
dne uzavření nájemní smlouvy na uvedené prostory, za podmínky pro-
vozování ordinace praktického lékaře pro dospělé.

● pověřuje starostu jednáním o úvěru od České spořitelny a.s. dle nabíd-
ky ze dne 8. června 2017 a zajištěním návrhu úvěrové smlouvy s ná-
sledným předložením zastupitelstvu města.

Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 16. srpna 2017
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
● pokračování v jednání dne 16. 8. 2017
● jako dodavatele projektové dokumentace pro stavební povolení a pro-

jektové dokumentace pro provedení stavby Ing. arch. Petra Neřolda 
s podmínkami dle cenové nabídky ze dne 15. srpna 2017
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● převod finančních prostředků na sečení fotbalového hřiště ve výši 
75.000,- Kč na účet TJ Sokol Černovice

● opravu Svatavské ulice dle nabídek pp. Pavla Dvořáka a Tibora Virčí-
ka a pověřuje starostu objednávkou opravy u obou těchto zhotovitelů 
ve spolupráci

● 1. proplacení motivačního příspěvku ve výši 82.700,- Kč paní Romaně 
Machové na základě splnění podmínky dokončení stavby a doložení 
právoplatného užívání dle článku IV.3 kupní smlouvy ze dne 13. 4. 
2016,

 2. uzavření smlouvy o zániku předkupního práva města Černovice 
k pozemkům p.č. 2085/15, 2085/16, 2085/19 a 2085/20 v k.ú. Černo-
vice u Tábora, vzhledem ke splnění podmínky stanovené v článku III.2 
kupní smlouvy ze dne 13. 4. 2016.

● ZÁMĚR prodeje pozemku číslo st. 901/2 v k.ú. Černovice u Tábora, 
za cenu obvyklou 50,- Kč/m2

● ZÁMĚR prodeje pozemku číslo st. 787 a části pozemku číslo 2713/2 
v k.ú. Černovice u Tábora, za cenu obvyklou 50,- Kč/m2

● ZÁMĚR prodeje pozemku číslo st. 788 a části pozemku 2713/2 v k.ú. 
Černovice u Tábora, za cenu obvyklou 50,- Kč/m2

● ZÁMĚR prodeje pozemku číslo st. 789 a části pozemku 2713/2 v k.ú. 
Černovice u Tábora, za cenu obvyklou 50,- Kč/m2

● ZÁMĚR prodeje pozemku číslo st. 790, části pozemku 2713/2 
a části pozemku 2715 v k.ú. Černovice u Tábora, za cenu obvyklou 
50,- Kč/m2

● ZÁMĚR prodeje pozemku číslo st. 82 v k.ú. Dobešov u Černovic
● uzavření smlouvy číslo 1030036702/001 s firmou E.ON Distribuce, 

a.s., tedy smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
na kabelové vedení NN, uzemnění a kabelové skříně na pozemcích 
města Černovice parc.č. 2200/4, 2200/5, 2200/28, 2200/25, 2200/29, 
2200/30, 2200/1, 2200/31 a 859/2 v k.ú. Černovice u Tábora

● prodej části pozemku p. č. 1310/1 (díl „a“ o výměře 0,35 m2) v k.ú. 
Dobešov u Černovic, za cenu 40,- Kč/m2 panu Václavu Kotkovi

● ZÁMĚR prodeje pozemku st. 479/6 v k.ú. Svatava u Černovic
● ZÁMĚR prodeje plynovodu dle znaleckého posudku, vypracovaného 

Ing. Pavlem Balounem, který stanovuje cenu za prodej po zaokrouhle-
ní 908.980,- Kč

● nákup pozemků v k.ú. Černovice u Tábora, za cenu 40,- Kč/m2:
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1. pozemek p.č. 2359/29 o výměře 261 m2,
2. pozemek p.č. 2359/30 o výměře 224 m2,
3. pozemek p.č. 2359/22 o výměře 498 m2,
4. pozemek p.č. 2359/28 o výměře 306 m2,
5. pozemek p.č. 2359/34 o výměře 93 m2,
6. pozemek p.č. 2359/25 o výměře 74 m2,
7. pozemek p.č. 4933/11 o výměře 416 m2,
8. pozemek p.č. 2359/32 o výměře 219 m2

● ZÁMĚR prodeje části pozemku p.č. 4933/10 o výměře cca 12 m2 
(předzahrádka před domem čp. 9, Stružky)

● jednorázový příspěvek ve výši 1.000,- Kč rodičům dětí, nastupujících 
do 1. třídy ZŠ Černovice, splatný v září 2017

● příspěvek ve výši 10.000,- Kč na pouť v Benešově
 
Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
● poptáním nabídek na studii na rekonstrukci sokolovny a přilehlých 

prostranství
● získáním nabídek na opravu komunikace na Vackově v plném rozsahu
 
Zastupitelstvo města Černovice souhlasí:
● s navýšením celkového počtu zaměstnanců úřadu o jedno pracovní 

místo na celkem 15 zaměstnanců s účinností od 1. ledna 2018
 
Zastupitelstvo města Černovice neschvaluje:
● ZÁMĚR prodeje části pozemku p. č. 400/1 o výměře cca 55 m2 v k.ú. 

Svatava u Černovic
● poskytnutí příspěvku cyklistickému klubu na pořádání závodu Okolo 

jižních Čech
 
Zastupitelstvo města Černovice přesouvá:
● rozhodnutí o projektové dokumentaci (ČOV) na příští jednání zastupi-

telstva
● bod (rozpočtová opatření) na příští jednání
 
Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
● žádost o opravu místní komunikace, procházející přes místní část 

Stružky
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● zprávu kontrolního výboru
● stížnost PhDr. Čížkové na sečení trávy ve Vlkosovicích
 
Zastupitelstvo města Černovice se zavazuje k dodržení následujících 
podmínek ve spolupráci s TJ Sokol Černovice po koupi objektu sokolovny:
1) Budově zůstane název sokolovna
2) Město zachová TJ Sokol prostor pro uložení historických předmětů 

a činnost – výborovnu. Pokud nebude možné zachovat prostory v so-
kolovně, zajistí město prostory jinde za podmínky, že TJ Sokol nebude 
mít již tento problém vyřešen jinak.

3) Město umožní TJ Sokol 2x ročně využívat sál sokolovny ke svým ak-
cím bez hrazení nájemného.

4) Město zachová sídlo TJ Sokol Černovice na adrese budovy sokolovny.
 
Zastupitelstvo města Černovice revokuje usnesení číslo 67/17:
● Původní znění usnesení: Zastupitelstvo města Černovice bere na vědo-

mí informaci o průběhu výběrového řízení na projekt Vodovod Střítež 
a pověřuje starostu podpisem smlouvy s firmou SYNER VHS Vysoči-
na, a.s., po nabytí právní moci územního rozhodnutí.

● Nové znění usnesení:
 Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí informaci o průběhu 

výběrového řízení na projekt Vodovod Střítež a pověřuje starostu pod-
pisem smlouvy s firmou SYNER VHS Vysočina, a.s.

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY 
PARLAMENTU ČR

se uskuteční ve dnech 20. a 21. 10. 2017. Hlasování proběhne v pátek 20. 
10. 2017 od 14:00 do 22:00 hod. a v sobotu 21. 10. 2017 od 8:00 do 14:00 
hod. Volební místnosti budou opět umístěny v budovách MěÚ Černovice 
(volební okrsek č. 1), víceúčelové zařízení (KD) Dobešov (volební okrsek 
č. 2) a bývalá škola Benešov (volební okrsek č. 3). 

Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději 3 dny před prvním 
dnem voleb, volič je může obdržet také přímo ve volební místnosti. 

Volič, který se ze zdravotních důvodů nemůže dostavit do volební míst-
nosti, může požádat, aby  ho členové okrskové volební komise navštívili 
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s přenosnou volební schránkou. Požádat lze předem na MěÚ Černovice 
– tel. 565 492 102, nebo ve dnech voleb přímo okrskovou volební komisi.

Volič, který bude chtít hlasovat mimo místo svého trvalého pobytu, 
může požádat o vydání voličského průkazu, který mu umožní hlasovat 
v kterékoliv volební místnosti na území ČR nebo na zastupitelském úřadě 
ČR v zahraničí. Žádost o voličský průkaz lze podat příslušnému úřadu 
osobně do středy 18. 10. 2017 do 16:00 hodin, nebo v listinné podobě 
s úředně ověřeným podpisem voliče s doručením na úřad nejpozději 
v pátek 13. 10. 2017, anebo v elektronické podobě prostřednictvím da-
tové schránky s doručením na úřad nejpozději v pátek 13. října 2017.

Aktuální informace k volbám naleznete na úřední desce MěÚ Černo-
vice a také na internetové stránce www.mestocernovice.cz.

Mgr. Jarmila Kořínková, tajemnice MěÚ Černovice

Ještě tento rok začne oprava Svatavské ulice
Alespoň krátce bych chtěl informovat o plánované rekonstrukci chodníků 

ve Svatavské ulici. Protože Mariánské náměstí se odsouvá na příští rok, 
podařilo se přesvědčit většinu zastupitelů, aby se nějaké peníze uvolnily 
na opravu Svatavské. 

Nutno přiznat, že i když to nebylo první jednání o Svatavské ulici, 
výsledek hlasování byl těsný. Pro opravu bylo 5 zastupitelů, ostatní se 
částečně zdrželi, částečně byli proti. 

Přitom Svatavská je jedna z nejfrekventovanějších ulic a podoba 
opravy vychází z dříve dohodnutých podmínek – chodníky budou místo 
z betonových dlaždic ze žulových kostek. Protože se nebudou dělat nějaké 
původně plánované akce, máme v rozpočtu i peníze. A jsme dohodnutí 
i s místními firmami, že opravu udělají. Ale asi není důležité, kolik zastupitelů 
bylo pro, podstatné je, že se opět část našeho města promění k lepšímu. 

Oprava se bude týkat chodníků ve Svatavské ulici přibližně od učňovské 
školy až k výchovnému ústavu, zbývající část se bude dělat až společně 
s náměstím – v úseku pod kostelem a kolem kina je silnice už tak vysoko, 
že domy mají vjezdy utopené, chodník se musí snížit adekvátně ke snížení 
vozovky, které přijde na řadu po opravě kanalizace. 

Uvidíme, jak nám bude přát počasí a kolik se toho letos stihne opravit. 
Práce začnou až po pouti a budou pokračovat, dokud nepřijdou mrazy.

Jan Brožek
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Malé ohlédnutí za letošním Černovickem
Černovicko se baví je největší akcí v našem městě a pokud bych ho měl 

letos nějak krátce vystihnout, asi bych řekl, že co tě nezabije, to tě posílí. 
Letošní ročník se mohl pyšnit obrovskou návštěvností, účastí zase nových 
a neotřelých atrakcí i osvědčených taháků a moc bych si přál, abychom už 
nemuseli sedět na kulturní komisi nad diskusí, jestli to příští rok nezrušíme. 

I když město Černovice tuto akci podporuje, nikdy by nebyla taková bez 
mnoha a mnoha lidí, které všechny vyjmenovat nedokážu. Mnoho z nich 
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Ordinace nového lékaře slavnostně otevřela 
V úterý 29. srpna jsme s opravdu poctivou účastí veřejnosti mohli obno-

vit provoz v lékařské ordinaci, kterou již před více než dvěma a půl lety 
opustila paní doktorka Musilová. Víte, že pak nějaký čas tu fungovala 
výpomoc z pelhřimovské nemocnice (ordinovala tu paní doktorka Kři-
vohlavá), kterou ale po odchodu na mateřskou dovolenou (v říjnu 2015) 
neměl už v ordinaci kdo nahradit. 

Jestli si na tu dobu nepamatujete, tak to to byla přesně ta doba, kdy se 
křičelo, lamentovalo a nad celým městem se lámala hůl. Říkalo se, že to 
je povinnost VZP sem doktora dát (není), že to je povinnost kraje sem 
doktora dát (taky není), že to je hrůza a ostuda (je). 

Teď tu je ordinace zase otevřená a já doufám, že dlouho otevřená bude. 
Záleží už na lékařském týmu, jak se mu podaří si tu klientelu vybudovat. 
Já osobně si určitě k novému lékaři kartu z Pelhřimova přesunu. Doktora 
potřebuji opravdu zřídka, ovšem když už ho potřebuji, rozhodně budu rad-

se skrývá pod hlavičkami spolků, doufám, že ti mi prominou, když je 
jmenovat nebudu, některé ale určitě stojí za to vypsat a pochválit. Jsou to:
– Kulturní komise města pod vedením Václavy Šenoltové
– Fanda Dvořák (a s ním i šermířská skupina Aesculus)
– SDH Černovice (pod přísným dohledem velitele Jirky Hrubého 

a neméně přísným dohledem starosty SDH Davida Štěpána)
– Svaz žen v čele s předsedkyní Boženou Novotnou
– Pionýrská skupinu Svidník, vedená Kamilou Pařízkovou  – tady nutné 

přidat ještě poznámku, že při zahájení akce byla Kamila Pařízková 
oceněna i krajskou organizací Pionýra za dlouholetou práci s mládeží – 
takže dvojitá pochvala!

– k poslechu hrála Černovická dechovka pod taktovkou pana Josefa 
Záhory a večer pak k tanci jako vždy kapela Punc s frontmanem 
Vladislavem Valouchem. 

A asi bych neměl vynechat ani osvědčeného moderátora celé akce 
Michala Charváta. 

Určitě jsem na někoho zapomněl. Stoprocentně. Protože na Černovicku 
se podílí tolik lidí, že to není možné vše vyjmenovat. A tak se z toho 
vyvléknu elegantně – pochvalte ho vy. Pochvalte i ty, které jsem jmenoval, 
letos to byl 11. ročník a opravdu to není legrace, pro ostatní každý rok tu 
legraci zorganizovat. 

Jan Brožek
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ši za lékaře v místě. Ale to rozhodnutí udělá každý podle svých vlastních 
podmínek a toho, jak je se svým lékařem spokojený. 
A teď drby. 

Za měsíc zavřou, protože nebudou mít lidi. S paní doktorkou Janovskou, 
která bude místní ordinaci provozovat, jsme se dohodli přibližně v úno-
ru letošního roku. Od té doby všichni pracovali na tom, aby se ordinace 
otevřela. Pokud na něčem pracujete půl roku, neděláte to proto, že chcete 
za měsíc zavřít. Máte nakoupené přístroje, nabrané zaměstnance, investo-
vali jste čas a peníze. 
Výsledkem je, že za měsíc nezavřou. 

Paní Otáhalová končí. Ne, paní Kůrková, její zdravotní sestra mi potvr-
dila, že nekončí, a já nemám důvod jí nevěřit. 
Takže MUDr. Otáhalová nekončí. 

Když se k vám novému doktorovi nepřihlásím včas, už mě nevezme. No-
vou ordinaci neprovozuje jeden soukromý lékař, ale společnost lékařů, 
která, pokud už tu bude mít pacientů dost, nabere lékaře nového. 

Čili vás vezmou teď, nebo později. Je to na vás. 
Víc se drbům v našem seriózním periodiku asi věnovat nebudeme. Ne-

mám křišťálovou kouli, abych dokázal předpovídat budoucnost ani odpo-
vědět na všechno. 

Ještě jednu krátkou poznámku na závěr. Před několika lety jsem slíbil, 
že doktora seženu. Protože to opravdu byla hrůza a ostuda. Ale ne ostuda 
moje. Je to ostuda celého státu, který o problému ví řadu let a nedokáže 
s tím nic dělat. Kašle na to. Mluvil jsem s desítkami lékařů, volal na všech-
ny možné inzeráty, mluvil s kdejakou komorou, politikem, organizací či 
svazem. Hledali jsme společně s kolegy starosty, dávali inzeráty. Trvalo to 
a naštěstí se to podařilo. 

Ovšem takhle to být nemá. Udělal jsem to rád, ale obce si nemají shánět 
lékaře samy, protože nemají vůbec žádné nástroje – nemůžou nic nařídit, 
přikázat, můžou vlastně jen nabízet peníze a spolupráci. V porovnání se 
státem a jeho aparátem, rozpočtem, zdravotními pojišťovnami a zákono-
dárnou mocí jsme prostě téměř bezmocní trpaslíci. Můžeme jen platit ze 
svého rozpočtu a snažit se. Hodně lidí pomohlo, osobně jsem velmi dobře 
věci řešil s paní Smutnou z VZP, i jednání s Krajem Vysočina byla vel-
mi dobrá, a nakonec nebýt pomoci pana poslance za KDU-ČSL, doktora 
Kaňkovského, možná by tu nová ordinace vůbec nebyla. Ale postoj stá-
tu (to je takové neosobní, řekněme raději ministerstva zdravotnictví) je 
v tomto ohledu úplná katastrofa. 

Jan Brožek
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Setkání se seniory letos proběhlo na sokolovně

První akcí, která se odehrála na sokolovně poté, co ji koupilo město 
(pokud chcete více informací, odkážu vás na úvodník), bylo setkání s dů-
chodci. Podařená akce, kde se posedělo, popilo, tančilo, chvíli povídalo, 
chvíli poslouchalo, zkrátka asi každý si tam našel, co potřeboval. 

Bezvadně zorganizovaná akce je každý rok pořádána svazem žen s kul-
turním přispěním Černovické dechovky a malou podporou i od města Čer-
novice. 

Doufám, že se všem účastníkům setkání líbilo, já jim ještě ze stránek 
zpravodaje přeji hodně zdraví a příjemné další dny a těším se zase za rok 
na shledanou!

Jan Brožek

Oznámení
Vzhledem k opakovaným dotazům veřejnosti o ukončení provozu or-

dinace MUDr. Otáhalové sdělujeme, že i nadále poskytujeme lékařskou 
péči v plném rozsahu. Ordinační hodiny nezměněny.

Ludmila Kůrková, sestra
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Pozvánka na oslavy 15. výročí židovského památníku 
a 75. výročí deportace posledních černovických Židů 

do koncentračního tábora Terezín

Program
10.00-11.00: Černovičtí Židé a náhrobní kameny na černovickém ži-
dovském hřbitově. Jaroslav Achab Haidler, herec, překladatel, fotograf 
a bývalý ředitel Činoherního studia v Ústí nad Labem.
11.00-11.30: Zviditelnění neviditelného – 15 let Židovského památní-
ku Černovice. Michael Deiml, sochař a tvůrce černovického památníku.
11.30-12.00: Vyslovení nevyslovitelného. Paul Nemo Ermite čte výňat-
ky ze své básnické tvorby.
12.00-14.00: Polední přestávka s možností návštěvy památníku
14.00-15.00: Naivné sny. Film komárenského rodáka a dokumentaristy 
Petera Scheinera, který v roce 1968 opustil Československo a žije nyní 
ve Švýcarsku.
15.00-16.00: Paměť a vzpomínání – Židé v Pacově a v okolí. Pavel 
Tychtl, sociolog působící v Evropské komisi v Brusselu.

Těšili bychom se z vaší účasti. Vstup je zdarma.
Michal Arend, předseda občanského spolku 

Židovský památník Černovice u Tábora, arendmichal@gmail.com 

Židovský památník Černovice osla-
vuje 15. výročí svého trvání. Chceme 
si také ale připomenout 75. výročí 
deportace posledních černovických 
Židů do koncentračního tábora 
Terezín. V rámci akce, kte    rá se 
uskuteční v neděli 12. listopadu 
2017 od 10.00 do 16.30 v sále míst-
ního kina na náměstí, proběhnou 
mimo jiné přednášky, ve kterých 
rozšíříme náš zorný úhel i na další 
nevelko městská prostředí bývalého 
Československa. Během polední 
přestávky mohou zájemci navští vit 
Černovický židovský památník, kde 
jim bude po skytnut odborný výklad.
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Mezinárodní den seniorů
Na první den v měsíci říjnu připadá každoročně Mezinárodní den seniorů. 
Jako připomínku (a nejen seniorům) uvádíme modlitbu sv. Františka 
Saleského, nar. roku 1567. Slova stará 450 let jsou stále aktuální.
Modlitba ve stáří
Pane, ty víš lépe než já, že den ode dne stárnu a jednoho dne budu starý.
Chraň mě před domněnkou, že musím při každé příležitosti a ke každému 
tématu něco říci.
Zbav mne velké náruživosti chtít dávat do pořádku záležitosti druhých.
Nauč mě, abych byl uvážlivý a ochotný pomáhat, ale abych přitom nevrtal 
a neporučníkoval.
Zdá se mi, že je škoda z přemíry moudrosti nerozdávat – ale ty, Pane, víš, 
že bych si rád udržel pár svých přátel.
Nauč mne, abych dovedl mlčky snášet své nemoci a obtíže. Přibývá jich 
a chuť hovořit o nich roste rok od roku.
Netroufám si prosit, abys mi dal dar s radostí poslouchat druhé, když líčí 
své nemoci, ale nauč mě trpělivě je snášet.
Také se neodvažuji prosit o lepší paměť – ale jen o trochu větší skromnost 
a menší jistotu, když se má paměť neshoduje s jejich pamětí.
Nauč mě té obdivuhodné moudrosti umět se mýlit.
Drž mě, abych byl, jak jen možno, laskavý. Starý morous je korunní dílo 
ďáblovo.
Nauč mě u jiných odhalovat nečekané schopnosti a dej mi krásný dar, 
abych se také o nich dovedl zmínit.
Mám vrásky a šedivé vlasy. Nechci si stěžovat, ale tobě, Pane, to říkám 
– bojím se stáří. Je mi tak, jako bych se musel rozloučit, nemohu zastavit 
čas. Pociťuji, jak den ze dne ztrácím sílu a přicházím o bývalou krásu.
Byl jsem pyšný na to, že se stále ještě mohu měřit s mladými. Teď cítím 
a uznávám, že již toho nejsem schopen. Byl bych směšný, kdybych se o to 
pokoušel.
Ale ty, Pane, říkáš: „Kdo věří ve mne, tomu narostou křídla jako orlovi.“
Dej mému srdci sílu, abych život přijal tak, jak jej ty řídíš. Ne mrzoutsky, 
ne lítostivě se skleslou náladou, ne jako odcházející, ale jako vděčný 
a připravený ke všemu, k čemu mě ty ještě povoláš.
A k tomu mi dej všechnu sílu srdce.
Amen.



14

Dvakrát rok 1947 a Obrataň 

V Národní knihovně a v Archivu bezpečnostních složek v Praze nalezl 
Jiří Turek

Podivná osobnost z Obrataně
Na nádraží v Obratani se 24. srpna 1909 narodil František Taubitz, 

který do literatury vstoupil jako šestadvacetiletý komunistický básník 
pod jménem Jan Dolina sbírkou Pět cípů, vydanou roku 1935 v Čimi-
cích č. 129 (dnes část Prahy 8) nákladem vlastním. Titul předznamenal 
bezmezný obdiv k SSSR, zakončený poslední slokou poslední básně, na-
zvané „píseň sssr  ... čisté jsou řeky altaje, / čistý je vzduch, / v lidech a vě-
cech hřímaje / burácí leninův duch.“ Další básně napovídají už v názvech, 
o čem jsou. Například „ballada o pohřbu soudruhů ševčíka a kříže zabi-
tých při severočeské hornické stávce“, „sovětská pole“, „píseň mladého 
havíře“, „dimitrov“, „reportáž o svaté hoře u příbrami“. V ní je nejvíce 
veršů imunizováno parlamentním výnosem, což znamená, že básnické vý-
tvory přečetl některý poslanec v parlamentu a potom je cenzura nesměla 
odstranit. Navíc interpelovala ministra vnitra řada komunistických po-
slanců. Báseň končí skoro prorocky: „VIII. příslib. / až jednou proletářské 
masy / dospějí k vítězným svým dnům, / pak uděláme z toho asi / proti-
církevní museum. // pak beze mší a bez orací / tu budou vládnout dělníci 
/ a vytvoří tu generaci / proticírkevní stanici.“ Současně vydal ve výroční 
den ruské říjnové revoluce 7. listopadu 1935 v edici „rozsévačka“ sbírku 
veršů pro děti Holahej, která se dočkala na konci roku 1947 druhého vydá-
ní v Mladé frontě, značně zkrácena, i když obohacena o jiné veršovánky. 
V obou vydáních však nechyběla tato „sovětská říkanka: / čtyři židle, / 
jeden stolec, / z franty bude  / komsomolec // a z našeho / jaromíra / udě-
láme  / pionýra // naše věrka, / chytrá holka, / bude dobrá / komsomolka 
// a my čtyři, / a my všici / budem jednou / bolševici.“ Ve druhém vydání 
se říkanka změnila pravopisně (velká písmena, čárky a tečky) a úpravou 
křestních jmen: z franty byl Péťa, z věrky Zina, a z našeho jaromíra se vy-
klubali dva: Z Ivana a Jaromíra... V Kronice, vydané v Praze před 13. září 
1945 (datum zařazení do knihovního fondu), vykřičel ve skoro dvou stech 
pravidelných čtyřverších všechny hříchy světa od počátku dodnes a v ce-
losvětovém měřítku. Zjevovali se mu Mojžíš i Kristus, Číňané a Turci, 
Egypťané i Odysseus, Platón, antičtí bohové, Kazachstán i Maroko, ne-
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chyběl Hitler. Svůj závěrečný „Novověk“ přivolával kuriózní veršotepec 
obrazem země Sovětů: „Pět šestin světa pojí / se s námi do šiku / v boji 
za zítřek, v boji / dělníků, rolníků...“ Dolina se stal publicistou a nakla-
datelským redaktorem, zabýval se tvorbou pro děti a napsal či přeložil 
několik pohádek a loutkových her. Posledním a vrcholným počinem byla 
jeho Abeceda humoru z roku 1972, vydaná nakladatelstvím Melantrich. 
Byl to výbor různých vtipných výroků slavných lidí a anekdot, včetně 
jeho vlastních výtvorů. Zemřel v Praze 13. dubna 1984. I taková zvláštní 
osoba vstoupila do dějin české literatury. 

Rušný podzim před 70 léty
Celý podzim 1947 bránily československé bezpečnostní složky přechodu 

ukrajinských nacionalistů, tzv. benderovců na západ. Černovický příslušník 
Sboru národní bezpečnosti (SNB) Tomáš Jirsa byl 1. září odvelen k tábor-
skému Létacímu oddílu (LO), který byl v počtu 36 mužů nasazen v obvodě 
zdejší stanice a od 8. října byl dokonce celý v městě ubytován. Rozkazem ze 
26. 8. bylo na území českobudějovického kraje zřízeno 13 oddílů a černo-
vický měl pořadové číslo 10. Každý oddíl byl vybaven mimo jiné i lehkým 
kulometem. Předtím v srpnu a v září bylo 40 příslušníků SNB ubytováno 
v Mlýnech, hlídkovali dnem i nocí v lesích okolo Choustníku, nezadrželi 
nikoho. Přitom už 4. září kolem 20. hodiny viděl Jaroslav Získal z Kýtova 
mlýna (asi 4 km východně od Obrataně) skupinu šesti mužů, kteří směřovali 
na Lešnou a přes Svidník na Černovice, přestože kolem mlýna nevede žád-
ná cesta ani pěšina. „Měli na zádech baťohy“, víc svědek nerozeznal. Dne  
5. září šlo šest neznámých mužů v uniformách a s batohy západně od Lid-
maně a jiných pět bylo spatřeno u Nové Cerekve. Někde jinde byl 7. září 
chycen majitel mapy s vyznačenou trasou od Třeště kolem Horní Cerekve 
přes lesík 2 km severovýchodně od Kamenice a dále 5 km východně od So-
běslavi na Týn nad Vltavou a do Německa. To byl hlavní směr naší oblastí, 
jiné proudy směřovaly ze severní Moravy do Rakouska. 

Hlášení z blízkého okolí Černovic následovala rychle po sobě. Dne  
8. září „v 7,15 viděly školní děti z Hojovic v lese západně od Vlkosovic 
12 uniformovaných mužů, kteří přecházeli silnici Hojovice–Černovice zá-
padním směrem“ a v 1,15 hod ráno 9. září hlásil strážmistr Okrouhlický 
z Kamenice, že pátrání po 12 mužích, usídlených údajně v prostoru Čer-
novice, bylo bez výsledku, stejně jako hledání 2 mužů, spatřených také  
8. září v 15 hodin u Nové Cerekve. 
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Téhož dne „po 17,00 hodině spatřil 12letý školák a jeho bratr Miroslav 
a 12letý Karel Holub, když šli ze školy z Černovic, v lese u Sv. Anny  
4 neznámé muže, oblek německý šedý stejnokroj, zbraně nespatřili. Když 
se školáci blížili, muži přestali hovořit. LO obsazuje okraj lesa z Křeče 
do Kozmice, druhou skupinou východně od Kozmice, jedno družstvo JV 
od Sedlečka, jedno družstvo na západ od trig. Blaník 659.“ K tajnému 
hlášení, že uzávěra bude provedena o 19,30, opravuje OV SNB Kamenice, 
že byla provedena už v 17,00 hodin a nasazeny dva LO z Černovic a Ka-
menice. 10. září se objevila mezi Chrobonínem a Vlčevsí skupina 12 až 24 
mužů. (Mohly to být spojené obě skupiny.) 

12. září byl spatřen u Radenína 1 muž a zaznamenána střelba. 13. září 
u samoty Čabelka, patřící k Chválkovu, byl žákem Bohuslavem Eichle-
rem a dalšími žáky, vracejícími se z černovické školy, zpozorován asi 
v 16,30 neznámý muž. O 10 minut později si ho všimla Marie Moravcová 
z Vlkosovic, když se plížil brambořištěm. Večer v 19,40 vyrazil po stopě 
létací oddíl z Mlýnů.

Od 3. října byla černovická služebna posílena o dva členy Státní bez-
pečnosti (StB) z Prahy a 26. října o tři členy z Plzně. Ještě téhož dne  
3. října na samotě Solopysky (tj. Zoubek) v obci Křeč žádali rusky po-
traviny dva členové UPA v zelených uniformách se samopaly, odešli 
ke Svidníku, pátrání bylo bezvýsledné. 

A konečně 11. listopadu na samotě Stará cihelna v obci Benešov žádali 
tři ozbrojenci potraviny, měli 1 samopal a 2 automatické pušky, kompasy 
a brašnu na mapu, Rudolf Čížek je musil hostit od 20,30 do 24 hodin, 
sušili si u kamen oděv. Ráno podal postižený hlášení do Kamenice a LO 
zahájil pátrání. Benderovci se vrátili do cihelny znovu 12. listopadu od-
poledne kolem 15 hodiny a po jídle odešli směrem k Bohdalínu. Po jejich 
odchodu telefonoval Čížek z hájovny u stanice Bohdalín do Kamenice 
a LO zas nic nevypátralo. 

Ve výkazu činnosti 10. 11. 1947 za celé jižní Čechy byly ztráty na straně 
Ukrajinců: 1 muž mrtev (spáchal sebevraždu), 3 zraněni a zajati (z nich 
2 nakonec zemřeli), 2 zajati civilními osobami, nikdo se nevzdal dobro-
volně. Vlastní ztráty byly jen u „partyzánského oddílu Franta“ (sídlo měl 
v Přibyslavi): 2 muži, z toho 1 těžce zraněn při jízdě autem, druhý zemřel 
při akci přirozenou smrtí. Výsledek na jihu Čech byl, přes stovky hlášení 
a telegramů mezi stanicemi SNB (budějovický archiv nalepených tele-
grafních pásek a dálnopisných zpráv obsahuje přes 900 stran A4), mizi-
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vý. Obvykle nebyl nikdo dopaden, některá hlášení byla falešná, například 
kvůli zakrytí sousedské krádeže, někdy byli udáváni vlastní příslušníci 
SNB v domnění, že jde o benderovce. „Akce B“ skončila 4. prosince 1947. 
Nebyl to ovšem planý poplach, jinde na území republiky se několikrát 
i bojovalo. Černovický občan Václav Macháček se v australské emigraci 
setkal s Ukrajincem, který mu popsal cestu jejich oddílu kolem Vackova 
a Vlkosovic (jména obcí měl v živé paměti) i to, jak maskován za civilistu 
nakupoval potraviny v obchodě na černovickém náměstí. 

Příslušník Jirsa si zřejmě získal zásluhy, které ho vynesly do čela sta-
nice SNB ihned po únorovém puči, 3. března 1948, ačkoliv do Černovic 
nastoupil z Obrataně teprve 1. listopadu 1946.

Na běhy se slét celý svět – Pod modříny  
a O kolo sv. Anny 2017

 Už 34. ročník hlavního nedělního běhu – od kapličky sv. Anny ke stej-
nojmennému poutnímu kostelu a zpět – se uskutečnil za ideálního slu-
nečného počasí. Pošesté byl obtížný terénní závod zařazen do Jihočeské-
ho běžeckého poháru a zúčastnilo se jej 127 běžců ve všech kategoriích. 
Zvláštností běhu je, že závodníci prezentují místo svého narození. Letos 
již počtvrté zvítězil Jiří Csirik z Prachatic a to se dosud nepodařilo ni-
komu jinému. Představme si tu poutní cestu dlouhou přes 7 km, cestou 
necestou, a smekneme před čistým časem pod 28 minut, přestože nebyl 
rekordní. Nejrychlejší byl zatím časem 26:14 v roce 2008 rodák z americ-
kého Portlandu Ryan Vail, jehož manželka Eva z Rodínova letos zaběhla 
čas 34:20, což stačilo na 28. místo celkem a 2. v její kategorii. V dalších 
kategoriích (podle věku a pohlaví) zvítězili: Patrik Bouška z Tábora, Ja-
romír Habara ze Žatce, Ervín Beshir z Hořovic, Jiří Klíma z Prachatic, 
Karel Boháč z Pacova, Tereza Chlupová z Jindřichova Hradce, Petra Kot-
líková z Pelhřimova, Helena Vavrušová z Prachatic a Božena Hronová 
z Prachatic. Celkem čtyři vítězové tedy vystartovali z prachatické porod-
nice, spravedlivě po dvou holkách a klucích. Nejdál to měl Jack Brossaud 
z francouzského Nantes na pobřeží Atlantiku.

Sobotního 31. ročníku běhů pod modříny se účastnilo 59 dětí a 11 do-
spělých. Letos kromě tradičního běhu žen (z pětice zvítězila nejzkuše-
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nější Štěpánka Trnková z Brandýsa nad 
Labem) totiž přibyla nová kategorie pro 
muže seniory, pojmenovaná recesisticky 
Senilní míle. V ní mezi šesticí zvítězil tak-
též nejzkušenější a současně zakladatel 
i organizátor všech závodů Petr Matiášek 
z Černovic. K pobavení obecenstva, dětí, 
rodičů a prarodičů proběhl trať (dva a půl 
krát kolem obory) v ohořelém kostýmu 
Jana Husa z loňské úspěšné hry zdejších 
ochotníků. Běželi i další dva zakladatelé 
běhu Václav Klouzal a Miroslav Kotek, 
oba narození v Černovicích. Vítězi dět-
ských sprintů na 200 a 500 metrů a juni-
orského kilometru byli: do 6 let Zuzana 
Moravová z Jihlavy a Matěj Kotek z Pel-
hřimova, do 10 let Dominika Škrletová 
z Jindřichova Hradce a Jindřich Pešek 
z Pelhřimova, do 17 let Julie Brabencová z Prahy a Marek Morava z Jihla-
vy. Běžecké naděje vybíhají většinou z porodnic na Vysočině! Ale i mezi 
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dětmi se našli cestovatelé, pořadatelova vnoučata Anežka a Daniel Zapiór 
se narodila v Palmě na Mallorce ve Středozemním moři.

Celkem se letos v městském okolí proběhlo 197 závodníků, což je histo-
rický rekord. A rekordní byla i divácká kulisa obou závodů. Tak se za rok 
přijďte aspoň podívat, pokud se rovnou nepřihlásíte, milí Černováci!

Jiří Turek, foto Jan Klouzal

Funerální památky v Černovicích a okolí 12.
Hroby

I tentokrát bude věnována pozornost funerálním památkám nacházejí-
cím se v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Hrobech. Jak bylo v minu-
lém čísle uvedeno při popisu hrobky rytířů Kochů je v kostelní lodi před 
hlavním oltářem kromě zmiňované hrobky umístěno i několik náhrobků, 
konkrétně šest, patřících nepochybně též majitelům statku Hroby. Bohužel 
jsou značně ošlapané a v současnosti převážně již nečitelné. Po odstranění 
zakrývajícího koberce se nám pak z levé strany ukazují následovně. 

Náhr. 1. Poškozený a částečně zakrytý lavicí, kde lze číst: 
 LETHA PANIE  10 SEPTEM
 OKOLO PVLNOCZI BVCH

Náhr. 2. Značně sešlapaný a nečitelný. Podle neznatelného erbu se třemi 
rybami (kapry) by se mohlo jednat o některého příslušníka šlech-
tického rodu Bechyňů z Lažan.                                    

Náhr. 3. a 4. Značně sešlapané a nečitelné. Podle neznatelného erbu 
s koněm by se mohlo jednat o některé příslušníky šlechtického 
rodu Malovců z Malovic.

Náhr. 5. Značně sešlapaný a nečitelný. Podle neznatelného erbu ryby 
(okouna) by se mohlo jednat o některého příslušníka šlechtické-
ho rodu Smrčků z Mnichu.  
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Náhr. 6. Značně sešlapaný a nečitelný. Erb rovněž nejasný.

Identifikace náhrobků podle erbů a jejich “majitelů” si vyžádá ještě 
značné úsilí za pomoci archivních materiálů či dobových záznamů.

Jan Podhola
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Tisková zpráva – 4. srpen 2017
Rady houbařům

Při procházkách v lese dodržujte několik jednoduchých zásad
V období letních měsíců policisté každoročně velmi často řeší případy, 

které mají souvislost s houbařením. Češi jsou od nepaměti vášnivými 
houbaři, a proto by také měli mít na paměti, že s pobytem v lese jsou 
spojena nejrůznější úskalí. Z tohoto důvodu by měli dodržovat několik 
základních pravidel, kterými by se měli řídit. 

Řidiči si v první řadě musí uvědomit, že vjezd a parkování vozidel v lese je 
zakázáno lesním zákonem. Mnozí se totiž rozhodnou použít na cestu do lesa 
motorové vozidlo a zaparkují je přímo před vjezdem na pozemní komunikaci 
z polní nebo lesní cesty nebo z místa ležícího mimo komunikaci. Tímto 
se pak dopouští přestupkového jednání na úseku bezpečnosti a plynulosti 
provozu na pozemních komunikacích, které je v kompetenci Policie České 
republiky a lze za něj na místě v příkazním řízení uložit pokutu až do výše 
dvou tisíc korun. Ti řidiči, kteří se pak snaží ušetřit každý krok a poruší zákaz 
vjezdu do lesa, se vystavují možnosti postihu od správního orgánu, který 
přestupci může ve správním řízení uložit pokutu až do výše pět tisíc korun. 
Když už si ale dáme tu práci a najdeme vhodné místo k zaparkování, tak je 
důležité, abychom automobil řádně zabezpečili, a to jak proti krádeži, tak 
i proti pohybu. Zejména je zapotřebí zkontrolovat dovřená okénka, zajistit 
vozidlo mechanickými bezpečnostními prvky, pokud je jimi vybaveno 
a zkontrolovat obsah cenností, které v žádném případě neponecháváme 
ve vozidle, neboť vozidla, která jsou takto odstavená a zdánlivě opuštěná, 
bývají terčem nenechavých zlodějů.

Policisté také často pátrají po houbařích, kteří se v lese ztratí nebo 
zabloudí.

Těmto případům lze ale předcházet dodržením několika zásad:

1. Houby sbírejte pouze na místech, která dobře znáte. Pokud jste 
v neznámém lese, snažte si zapamatovat orientační body, podle 
kterých najdete cestu zpět.

2. Mějte u sebe plně funkční a nabitý mobilní telefon. Pokud se 
ztratíte nebo zraníte, můžete jím přivolat pomoc.

3. Informujte rodinu, své kamarády nebo známé o tom, že jdete 
na houby a kde je přibližně budete sbírat.
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4. Pokud trpíte nějakou nemocí nebo alergií, mějte u sebe potřebné 
léky.

V mnoha případech také nesmíme zapomenout na ochranné prostředky, 
které nám mohou zachránit život. Jedná se zejména o spreje pro astmatiky, 
repelenty na ochranu proti bodavému hmyzu jako prevence proti pobodání 
a následnému anafylaktickému šoku, popřípadě proti útoku klíšťat, jejichž 
kousnutí nám může způsobit trvalé následky.

Při každé cestě do lesa je proto nutné mít na paměti, že při dodržování 
několika jednoduchých pravidel budete mít jistotu, že v případě jakékoliv 
nepříjemné události, která vás při houbaření nebo pobytu v lese může 
potkat, se vám včas dostane potřebné pomoci.

Krajské ředitelství policie kraje Vysočina
Kancelář ředitele

Oddělení tisku a prevence
nprap. David Linhart

Můžeme si za to sami
Životní úroveň se nejlépe pozná podle množství peněz, které  mají lidé 

ve svých peněženkách. Jak je možné v 21. století, že má průměrný Němec, 
Brit, Rakušan ne více, ale několikanásobně více peněz ve své peněžence než 
průměrný Čech? Je to snad tím, že jsme línější, méně zruční, méně vzdělaní 
nebo méně pracovití? To jistě ne. Je to především tím, jak volíme. Je to tím, 
jaké prostředí vytvářejí zvolené reprezentace pro lidi, pro samotný život, 
pro hospodářství, výrobu, obchod a další lidské činnosti. Právě naši západ-
ní sousedé měli v posledních letech vynikající kancléře včetně  stávající 
Angely Merkelové, které se snad kromě migrace nedá nic vytknout. Svou 
politikou hájící především své občany zajišťuje jejich vysoký standard. Ví, 
že bohatý stát nemůže existovat bez bohatých jednotlivců a rodin. Britové 
mohou děkovat za svou vysokou životní úroveň  také svým premiérům, 
především premiérce Margaret Thatcherové, která svou rozhodností, ne-
kompromisností a houževnatostí postavila na konci 20. století skomírající 
britské hospodářství na nohy v souběhu s prosazením sociálních reforem. 
Věřím, že Britové nakonec z unie neodejdou  a poučí se z pověsti o kníže-
ti Svatoplukovi, třech synech a třech prutech. Italům se naopak zvedá vítr 
v peněženkách, protože nemají dlouhé roky stabilní vládu. Francouze to 
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asi čeká co nevidět, protože dali svůj hlas místo osvědčeným demokratic-
kým stranám nečitelnému hnutí současného prezidenta Emanuela Macrona 
v prezidentských i v parlamentních volbách.

Nikdo nepochybuje o tom, že se žije mnohem lépe občanům USA na le-
vém břehu Rio Grande než Mexičanům, kteří žijí na pravém břehu této 
hraniční řeky. Na obou březích panují obdobné, možná stejné přírodní 
a klimatické podmínky. Jak je to možné, že je na obou březích tak roz-
dílná životní úroveň? Ještě hůře jsou na tom občané Venezuely bohaté 
na obrovské zásoby ropy, kteří uvěřili slibům o krásném budoucím životě 
a dali své hlasy v prezidentských volbách levicovému Hugo Chávezovi. 
Lidé tam dnes nemají léky, nemají dostatek jídla a navíc umírají na ulicích 
při protestech na demonstracích. Je to smutné a těžko vyslovitelné, ale 
mohou si za to sami, protože oni volili.

Máme třináct krajů, určitě by jich stačilo mnohem a mnohem méně. 
Za první republiky jsme měli čtyři země: Čechy, Morava, Slovensko  
a Zakarpatská Ukrajina. Jak velká je spolková země Bavorsko, kanton 
Bern, Horní či Dolní Rakousko ve srovnání například s Karlovarským 
nebo Libereckým krajem? Naše krajské uspořádání pozbývá logiky 
a hlavně je neúnosně drahé. Například náš kraj patří krajským soudem 
z části pod České  Budějovice a z části pod Brno. Krajská města Pardubi-
ce a Hradec Králové jsou od sebe vzdálena 10 km. V našich peněženkách 
nám chybějí peníze z mnoha důvodů. Musíme platit každoročně ze svých 
daní zbytečně 13 hejtmanů s jejich aparátem a zázemím, musíme připlácet 
obřím slunečním elektrárnám na výkupní ceny elektřiny, platíme dotace 
na řepku, platíme nesmyslně v době ekonomického růstu finanční pobídky 
zahraničním firmám, které mnohdy likvidují české podniky, protože ty 
musí daně a odvody platit. Běda, když by nezaplatili.  Tyto každoročně 
zbytečně vynaložené stovky miliard korun neplatí pouze lidé v produktiv-
ním věku. Platí je i děti a důchodci, protože se platí daň z každého rohlíku 
z elektrické energie, zkrátka ze všeho. Čím je dražší provoz státu, tím musí 
být vyšší daně a tím méně zbývá lidem pro svou potřebu. Současná vláda 
např. nedávno prosadila v EU výjimku pro ČR o pokračování dotací na ře-
pku. Tímto a dalšími platbami jde vlastně proti vlastním lidem na rozdíl 
od Thatcherové. Železná lady nechala zavřít vysoce ztrátové doly s odů-
vodněním: Je lepší, když se bude mít několik tisíc lidí hůř a celá země se 
bude mít dobře. U nás se dělá politika opačně. Několik  lidí se bude mít 
lépe a celá země se bude mít špatně.  Pokud dopadnou naše parlament-
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Letní tábor
Vážení přátele cestování, 
jménem CK Chválkytour vás srdečně vítáme na palubě a přejeme vám 

příjemnou cestu! 
V pondělí 3. července odstartoval znovu po roce již tradiční letní dětský 

tábor na PZ Chválkov. Letošní ročník byl ve znamení cestování. Padesát 
odvážlivců se vydalo na dobrodružnou cestu napříč všemi kontinenty pod 
vedením zkušených průvodců společnosti CK Chválkytour. 

Kouzelný cestovní kufr nám každé ráno prozradil, kam povede naše dal-
ší cesta a tak jsme pomocí autobusu, vlaku, lodi, letadla, psího spřežení 
i vlastních sil procestovali křížem krážem celý svět! Naše cesta byla plná 
poznání, zážitků a nezapomenutelných okamžiků – pili jsme čaj o páté, 
utíkali z bastilské věznice, zdolali nejvyšší himálajské vrcholky, stře-
žili pandy v bambusovém lese, zúčastnili se olympijských her, zavítali 
do amerického kasina, užili si relax na Havaji, tvořili hliněné amulety 
u jihoamerických indiánů, sháněli vodu pro Afriku či hráli s Eskymáky 
šipkovanou. Během naší cesty za poznáním na nás však čekala také řada 
nástrah a překážek, kdy jsme se museli vypořádat s bandou loupeživých 
pirátů, mořskými žraloky i nepřívětivými celníky na hranicích. Při cestě 
po Austrálii jsme narazili na dvojici dobrodruhů a muzikantů, kteří nám 
povyprávěli o své cestě po Novém Zélandu a za zvuků didgeridoo a dal-
ších domorodých nástrojů jsme usínali pod širou oblohou.

Na dvoudenní výlet jsme se tentokrát vypravili do města Tábor. Zvířata 
z celého světa jsme mohli vidět během prohlídky ZOO, navštívili jsme také 
velkou filmovou zbrojnici a muzeum tortury na Housově mlýně a prostřednic-
tvím geocaschingové hry jsme si mohli prohlédnout památky Starého města.  

ní volby jak naznačují průzkumy, nečeká nás nic dobrého. Bohatí budou 
dále bohatnout a chudí budou ještě více chudnout. Tento trend nepřinesl 
nikdy nic dobrého. Můžeme si za to sami, my jsme zvolili ty, kdo vytvořili 
13 hejtmanství, my jsme volili ty, kteří umožnili vznik obřích slunečních 
elektráren, my jsme volili ty, kdo zajistili pokračování dotací řepky.

To co platí na celostátní úrovni, platí i na krajské i obecní úrovni. Mů-
žeme si za to sami, že jsme městem hřišť a jak někteří spoluobčané říkají, 
městem duchů.

 Petr Kovanda
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Všichni účastníci výpravy nakonec zdárně a ve zdraví dorazili do cíle, 
kde je čekala velká oslava! Byly vyhlášeny výsledky celotáborového sou-
těžení a na všechny malé i velké cestovatele čekaly diplomy, věcné ceny, 
sladkosti a také památeční táborová trička!  

Velké poděkování za pohodový, smíchem a zábavou napěchovaný tábor 
patří všem – dětem, instruktorům, vedoucím, kuchařům, zdravotníkovi,... 
ale také fondu Kraje Vysočina, díky kterému si děti mohly užít tábor v no-
vých stanech a v neposlední řadě počasí, které i protentokrát stálo na naší 
straně! 

Těšíme se na viděnou zase za rok u dalšího velkého táborového dobro-
družství! 

Za průvodce společnosti CK Chválkytour
SH

P.S. Největší poděkování patří programákovi tábora Sylvě Horákové, 
která pro děti připravila opravdu bohatý a pestrý program. Se skvěle při-
praveným a promyšleným programem je práce všech vedoucích, instruk-
torů a dalších pracovníků tábora jen pomyslnou třešinkou na dortu, proto-
že opravdu Dobrý tábor dělá jen opravdu Dobrý program. 

Sylvi, ještě jednou děkujeme za super program a celkovou pohodu, bez 
které by letošní tábor nebyl takový, jaký byl…

 Za malé i velké cestovatele CK Chválkytour
Kamča
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Činnost Pionýrské skupiny Svidník Černovice 
ve školním roce 2017/2018

Ahoj, kamarádi!
Je to neuvěřitelné, ale letní prázdniny jsou 

nenávratně pryč a nový školní rok začíná!
Mnozí z vás činnost naší organizace již dob-

ře znají, ale těm, kteří o nás ještě neslyšeli, 
bychom se rádi představili.

Jsme Pionýrská skupina Svidník, nezisková 
organizace s dlouholetou tradicí, věnující se 
volnočasovým aktivitám a to nejen pro děti. 

V průběhu celého roku můžete navštěvovat 
naše zájmové oddíly, pořádáme jednodenní 
akce, výlety a tematické víkendy. Vyvrcholením naší činnosti je již tradič-
ní letní dětský tábor na základně Chválkov.

Mezi naše tradiční akce, na které se můžete těšit i v tomto školním roce, 
patří např.:
– Podzimní přírodou
– Klábosilův noční přesun
– Koolečkárna
– Drakiáda
– Halloween na Chválkově
– Silvestrovský výstup na Svidník
– Karneval
– Pro čisté Černovicko
– Májová Vysočina
– Rybářské závody
– Letní dětský tábor

V tomto školním roce si můžete vybrat z těchto oddílů:
Chovatelský oddíl

Na schůzkách se učíme o zvířatech, přírodě, jak se správně starat o jed-
notlivé druhy zvířat, manipulaci s nimi a podobně. 

Chceš-li se naučit, jak se správně starat o různé druhy zvířat, přijď mezi 
nás. V péči našeho oddílu se nachází hadi, gekoni, leguán, agamy, šneci, 
různý hmyz, ježci, morčata, atd., atd. Někteří členové pak podle domluvy 
chodí za zvířaty několikrát do týdne.
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1. informační schůzka 11. září od 17.00 v klubovně za kostelem.
Scházíme se 2x týdně, v pondělí a ve středu od 17.00 – 18.30. 
Za Chovatelský kroužek Věrča Dvořáková a Lenka Kratochvílová.
Prosíme rodiče, aby přišli na první schůzku s dětmi.

Rybáři 
Jak již prozrazuje samotné jméno, tento oddíl se zabývá tématikou ryba-

ření. Členové oddílu získají během roku znalosti o rybách, rybářském vy-
bavení a na konci roku mohou získat oprávnění na lov ryb. Je to jedinečná 
možnost, jak se připravit na získání rybářského lístku. 

Schůzky se konají jednou týdně ve čtvrtek od 16:30 v klubovně nebo 
na Pohance – u rybníka za černovickou pilou. O tento rybník se členové 
oddílu celoročně starají, mají zde vybudované vlastní zázemí a učí se zde 
praktickým dovednostem. Pořádají se zde i rybářské soutěže o zajímavé 
ceny.

1. informační schůzka 21. září od 16.30 v klubovně za kostelem.
Těší se na tebe vedoucí Milda Kratochvíl a Jindra Honzl.

Ringo
Sportovně zaměřený oddíl, na kterém se naučíte hrát nejen Ringo, ale 

seznámíte se i s jinými sportovními aktivitami. 
Ringo je sport, který se hraje podobně jako volejbal či házená, ale s gu-

movým kroužkem. Hra cvičí ohebnost a rychlé reakce.
Pro naší organizaci je tento sport srdeční záležitost, hrajeme jej na oddí-

lových schůzkách, na víkendovkách i na letním táboře.
Schůzky budou každé úterý od 15.30 – 16.30 v tělocvičně ZŠ.

1. informační schůzka v úterý 12. září, v 15.30 v tělocvičně ZŠ.
Těší se na vás vedoucí oddílu Eliška Brečková.

Členství v oddílech PS Svidník přináší dětem mimo jiné i výhody jako je 
pojištění členů na našich akcích nebo zvýhodněnou cenu pobytu na LDT 
Chválkov.

Pokud máš chuť navštěvovat naše oddíly, nebo se chceš jen přijít 
podívat, budeme se v září moc těšit!

…a co deváťáci, mají si kde hrát…?
Hledáme nové instruktory do našich řad. Rádi bychom oslovili všechny, 
kteří by měli chuť zapojit se do činnosti naší organizace.
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Do činnosti oddílů, příprav různých akcí pro veřejnost, víkendovek, let-
ních táborů.

Máte-li zájem, navštivte některý z výše uvedených oddílů nebo se jen 
nezávazně poptejte - pište kampariz@seznam.cz, volejte 724 373 503 
– skupinové vedoucí Kamile Pařízkové.

Aktuální informace o činnosti Pionýrské skupiny Svidník najdete na    
http://www.mestocernovice.cz/spolky-sdruzeni/pionyrska-skupina-svidnik/

SLEDUJTE PLAKÁTY NA NÁSTĚNCE VE ŠKOLE A NA NÁMĚSTÍ 
U KINA!!!

Klábosilův noční přesun
XXV. ročník  se koná  6. října 2017  

Letošní putování bude zaměřeno především na významné osobnosti 
Českého národa …

Při „domácí přípravě“ (letos nově) si vyberte nějakou osobnost podle 
svého uvážení a po zápisu nám ukažte nebo předveďte, čím vás zaujala. 
Vše bude posouzeno a zahrnuto do celkového hodnocení.

Klábosilův noční přesun je skupinový noční pochod lesnatou kra-
jinou Černovicka. Připraveno je osm tras v délce přibližně od 12 
do 34 kilometrů (12, 14, 17, 19, 21, 25, 30, 34). Skupinka po vysaze-
ní na neznámém místě musí určit svou polohu a podle mapy zvolit tra-
su přesunu přes dané kontrolní body, na kterých plní různé úkoly, 

 …    a nebo    …
zapojí své „navigace“, na startu dostane souřadnice kontrolních bodů, 
přes které se vydají vstříc nočnímu putování (obdoba geocachingu). Sami 
si zvolí délku trasy podle projitých bodů.   

    Prezence je v pátek 6. 10. 2017 od 18.45 do 22.00 na stanovišti 
startu a cíle na Lhotce (jako v předchozích letech) cca 5 km na východ 
od Černovic. 

(Z Černovic pojede na místo startu zvl. autobus v 19.50 hod. z náměstí. 
Případní zájemci o tuto přepravu, uveďte požadavek na vrácenku.)
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Cíl bude, jak je již známo, na Lhotce. Zde obdrží každý účastník večeři 
a účastnický list. Pro případné dospání je možno využít nevytápěné chatky 
(za poplatek), popřípadě další prostory a okolí. Nutno ale tento požadavek 
uvést na vrácenku. Vzhledem k omezenému počtu míst zvažte prosím nut-
nost přespání.

Startují 3 až 5 členné skupinky (pouze doporučení) od 10 let (v každé 
skupince je nutná účast osoby starší 18 let).

   Startovné činí 100 Kč pro dospělého a 80 Kč pro děti a mládež 
(do 18 let). Peníze se budou vybírat u prezence. Členové PS Svidník 
platí polovic.

S sebou vezměte turistickou (nebo jinou) mapu, kterou budete potřebo-
vat,! baterku !, kompas či buzolu, (pokud si chcete bloudění užít a ověřit 
si znalosti z oblasti orientace a práce s mapou, zanechte doma všechny 
navigační systémy) (v případě účasti na geocachingu jsou naopak NAVI-
GACE nutné), OP, tužku a papír, šátek na oči (při cestě na start si účastníci 
zakryjí oči), něco jídla na noční bloudění a ranní vstávání, vše zbytečné, 
co nepotřebujete atd.  + čtětě úvod pozvánky. Pokud budete chtít v cíli 
přespat, vezměte určitě spacák a karimatku!!!!!

Doprava na místo konání akce je vlastními prostředky.

!!!!!!!!!!          Všichni startují na vlastní nebezpečí          !!!!!!!!!!

Závazné přihlášky (vrácenky) zasílejte nejpozději do  4. října 2017  
na adresu:

Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 Černovice u Tábora

Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724 434 359, 
případně na e-mail: klabosil@tiscali.cz
další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz   nebo  

Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce  
-  noční pochodníky

°°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°    °°   °°  
V rámci tohoto pochodu je opět připravena noční (večerní) procházka 

vhodná pro rodiče s dětmi.
Délka této trasy je asi 5 km od Základní školy v Černovicích.
Prezence a start je 6. 10. 2017 od 19.00 do 20.30 hodin od Základní 

školy v Černovicích.  Vezměte dobré boty 
(do lesa) a s sebou !!!  baterku !!!, tužku a papír na zapsání několika 
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úkolů, které vás cestou čekají, dobrou mysl a pohodičku na putování.
Startovné činí 25 Kč pro dospělé a 15 Kč pro děti. Členové PS Svidník 

platí polovic. V cíli bude malé občerstvení (špekáček, čaj…..) a mimo to 
možnost zakoupení dalších pochutin.

V případě zájmu je možno zajistit dopravu zpět do Černovic.     
 . . . . poděkování patří všem, kteří pomáhají . . . . . . . .       DÍK    !!! 

X. Koolečkárna
7. října 2017

Koolečkárna je cyklistická vyjížďka krajinou Černovicka s možností 
volby délky trasy v průběhu putování. Trasy od 5 km do 40 km jsou 
naplánovány jako sobotní vyjížďka pro malé i velké, pro jednotlivce, sku-
piny i rodiny.  (+ prémie 10. ročníku – 100 km)

Na trase putování jsou dané kontrolní body s různými úkoly. 
Průběžný start je v sobotu 7. 10. 2017 od 8.00 do 9.00 na Lhotce (jako 

v minulých letech) 
cca 5 km na východ od Černovic nebo v Černovicích v tutéž dobu 

od základní školy.  
Cíl bude na Rekr. stř. Lhotka do 17.00 hod. 
Účastnický poplatek činí 20 Kč. 
Na cestování vezměte správně (předpisově) vybavené kolo, helmu …. 

turistickou (nebo jinou) mapu, kterou budete potřebovat (popisem tras bu-
dete vybaveni na startu), tužku a papír, něco jídla na cestu, vše zbytečné, 
co nepotřebujete atd. 

Veselá mysl a dobře připravené svaly jsou podmínkou úspěšného puto-
vání. 

Na Lhotce bude možno zakoupit malé občerstvení.

!!!!!!!!!!     Všichni startují na vlastní nebezpečí     !!!!!!!!!!

Abychom mohli pro všechny účastníky připravit drobnou upomínku 
a účastnické listy zasílejte prosím nezávazné přihlášky (vrácenky)  nejpoz-
ději do 5. října 2017 na adresu:  Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 Černovice 
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Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724 434 359,   
případně na e-mail: kooleckarna@tiscali.cz  
další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz
Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce 
Pro účastníky Klábosilova nočního přesunu a Koolečkárny je možné, 

v případě zájmu, zajistit přespání na Lhotce do neděle.

Benešovská pouť
Dne 19. a 20. srpna se u nás ve vsi, jako každý rok, konala pouť. V sobo-

tu večer nám zahrála kapela Four Johns, peklo se prase na grilu a střílelo 
ve střelnici. V neděli od rána se točil kolotoč, skákalo se na hradu a všich-
ni jsme byli olepeni cukrovou vatou. Odpoledne nám zahrála k poslechu 
i tanci Libkovanka. 

Děti i rodiče si určitě přišli na své a užili se celý víkend podle svého. 
Všem moc děkujeme a příští rok se na vás opět těšíme.

Vlaďka Lapková
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 19.

Slibovaný příchod krásného podzimu přivítáme zpěvem

a tancem.
Jan Podhola
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Z fotbalové kuchyně
– vedení fotbalového oddílu stále hledá trenéry k mládežnickým muž-

stvům a týmu dospělých, jakož i dospělé fotbalisty k doplnění kádru, 
zájemci kontaktujte Mil. Paďourka,

 mob.777 342 327
– u mužstva dospělých po letní přestávce skončil trenér „A“ týmu hrají-

cího krajskou soutěž, Karel Kmeťo z Kamenice n/L., který tuto funkci 
s krátkými přestávkami zastával sedm let

– mužstvo dospělých před novou sezonou 2016/17 doplnil šikovný Lu-
káš Boháč z Větrov, po doléčeném zranění se vrátil David Růžička. 
Nedořešený je stále příchod dvou hráčů z Kamenice n/L. V zahrani-
čí zůstává úspěšný střelec Jan Vlach, dlouhodobě zraněný je Richard 
Kubů a Libor Koller, mimo hru je Blažej Biro (léčebně-rehabilitační 
pobyt), Martin a Milan Mazancovi (hokejové angažmá v zahraničí)

– řady kamenických fotbalistů na začátku podzimní sezony přestupem 
z Černovic posílil výborný fotbalista Vojta Míka, což je pro domácí 
tým velká ztráta

– z těchto i jiných důvodů je potřeba, aby se obě mužstva dala co nejdří-
ve dohromady, nebude to vůbec jednoduché, stačí pohled na současné 
fotbalové výsledky a umístění v tabulce

P. Podskalník, sekretář kopané

Životní jubileum sportovce
Dne 15. října 2017 se dožívá  

významného životního jubilea 50 let věku

Mgr. Josef HADRAVA
bývalý fotbalista, po té asistent a trenér „A“ mužstva dospělých

Jménem fotbalového oddílu TJ Sokol Černovice srdečně gratulujeme, 
děkujeme za poctivý přístup ke sportu a fotbalu obzvlášť. Do dalších 
let přejeme hodně zdraví, spokojenosti v práci a kruhu svých 
blízkých. 

 Hráči a funkcionáři černovického fotbalu
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Fotbalové okénko

Rozpis utkání 

I.B třída, muži - skupina „A“ - podzimní část 2017/18

16,30. 5.8. SO ČE - LUČICE 
16,30 12.8. SO ŠTOKY - ČE    
16,30 19.8. SO ČE - TIS  
16,30 26.8. SO HERÁLEC - ČE   
16,00 2.9. SO ČE - ŽDÍREC n/Doubr. „B“
16,00 10.9. NE HABRY - ČE   
15,30 16.9. SO ČE - ROZSOCHATEC
15,30 23.9. SO N. RYCHNOV - ČE    
15,00 30.9. SO ČE - ANTOŇUV DUL 
15,00 7.10. SO ST. RALSKO - ČE  
15,00 14.10. SO ČE – HU “B“ 
14,30 21.10. SO ČE - LÍPA    
14,30 29.10. NE POHLED - ČE    

III. třída, OP Pelhřimovska - muži - podzimní část 2017/18

15,30. 20.8. NE N.RYCHNOV “B“ - ČE“B“ 
15,00 26.8. SO H.VES – ČE “B“    
16,00 3.9. NE ČE „B“- SENOŽATY 
15,00 10.9. NE BOŽEJOV – ČE “B“   
15,30 17.9. NE ČE “B“ - ŽELIV
15,00 23.9. SO HOŘEPNÍK – ČE “B“    
15,00 1.10. NE ČE “B“ - V. CHYŠKA 
15,00 8.10. NE PETROVICE – ČE “B“  
15,00 15.10. NE ČE “B“ - ŽIROV 
14,30 22.10. NE ČE “B“ – SPEŘICE “B“    
14,30 28.10. SO HUMPOLEC “C“ – ČE “B“   
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Fotbalový turnaj v Černovicích
58. ročník tradičního fotbalového turnaje o PUTOVNÍ POHÁR v Černo-
vicích odstartoval slavnostním výkopem bývalého hráče, trenéra a funkci-
onáře zdejšího oddílu kopané, dnes již 84letého Bohumila Milichovského, 
v současné době žijícího ve Vyšším Brodě. Událost to byla o to slavnost-
nější, neboť se odehrála za účasti bývalých spoluhráčů Františka Šustra, 
Josefa Krále, Pavla Kulvejta, Eduarda Hučíka a dalších. 

Kvalifikační utkání:
TJ Sokol ČERNOVICE – SK SVINY 4 : 2 (1 : 0)
Ze strany domácích hrajících v silně kombinované sestavě to nebyla 
žádná velká sláva. První poločas překvapivě vyrovnaný, ve druhém 
došlo k posílení útočné řady o Paclíka a Scheuflera, odchovance 
černovického fotbalu, který dokázal dvěma góly zvrátit nepříznivý 
průběh utkání a zajistit postup do finále.
branky: 22´ Hora, 45´Kubů, 50´a 57´Scheufler – 32´Bumba, 
44´Petržilka
rozhodčí: Prchlík

Kvalifikační utkání:
SK NOVÁ VČELNICE – SK TUČAPY 6 : 1 (4 : 1)
Druhý kvalifikační duel nabídl pohledný a zprvu i vyrovnaný fotbal. 
Tučapy využívaly
v útoku šikovných mladíků na obou křídlech. Obě mužstva hrála 
rychlý, kombinační a pohledný fotbal, bylo se na co dívat. O postu-
pujícím však bylo rozhodnuto již v průběhu prvního poločasu. 
branky: 4´a 11´ Pacholík, 21´ Tuček (pokutový kop), 34´ Matějka, 
40´ Nebeský, 43´ Tuček – 28´ Švejda
rozhodčí: Chvála

o 3. místo:
SK TUČAPY – SK SVINY 5 : 0 (3 : 0)
Tučapští fotbalisté nastoupili do utkání po cca 15 minutové pře-
stávce. Odpočatější tým ze Soběslavska však nabídnutou příležitost 
nedokázal využít. V dobrém světle se představil zejména brankář 
Jedlička, který bravurně vykryl mnoho gólových příležitostí dobře 
hrajících Tučap. 
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branky: 10´ Škrleta, 22´, 25´, 44´ Švejda, 60´ Suda
rozhodčí: Prchlík

Tučapy: Janů - Forzták, Lukáš, Dvořák Petr, Škrleta, Šedivý, Dvořák 
Víťa, Leibl, Neubauer, Suda, Jilemnický (střídali: Bejblík, Kadlec, Šve-
jda, Kuttelwascher, trenér Klečanský)

Sviny: Jedlička - Petržilka, Hulín, Chodk, Beneš, Hospodárský, Chalup-
ník, Vegner, Ondřich, Hybš, Zváhovec (střídali: Hanta, Lednický, Bumba, 
trenér: Stroper)

finále:
TJ Sokol ČERNOVICE – SK NOVÁ VČELNICE 5 : 0 (0 : 0)
Černovičtí zaskočili solidní hrou v I. poločase dobře připravené 
fotbalisty N. Včelnice.
Zprvu Pěnka, po té Scheufler neproměnili vyložené příležitosti, 
což zopakoval i Petráš na straně soupeře. Nutno dodat, že 
domácí mužstvo podržel několika bravurními zákroky i brankář 
Pistulka. O zaslouženém vítězství hostů rozhodla poslední 
dvacetiminutovka, kdy se hra domácím již tolik nedařila, vázla 
kombinace, chybovala obrana včetně brankáře. Výše prohry 
neodpovídá poměru sil na hříšti, je pro černovické fotbalisty příliš 
krutá. Nová Včelnice tak obhájila loňské vítězství, fotbalisté se 
radují i z postupu do krajského přeboru Jihočeského kraje. 
branky: 40´, 44´, 52´, 58´ Pacholík, 50´ Nebeský
rozhodčí: Prchlík 

Nová Včelnice: Holický - Jaroš, Berounský, Hornát Miroslav, 
Hornát Vojtěch, Průša, Pacholík, Blažek, Mareš, Didek, Petráš 
(střídali: Vokuš, Matějka, Nebeský, Tuček, vedoucí: Cypra)

Ceny zúčastněným kolektivům a nejlepším hráčům předal Bc. Jan 
Brožek, starosta města a funkcionáři oddílu kopané. Turnaj 
za krásného letního počasí sledovalo na 130 spokojených diváků.                 

                  P. Podskalník, sekretář oddílu kopané
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Dva aktéři slavnostního výkopu při zahájení letního turnaje v Černovicích. 
Vlevo Miloslav Paďourek, předseda fotbalového oddílu, vpravo bývalý 
dlouholetý hráč, trenér a funkcionář TJ Sokol, host turnaje Bohumil 
Milichovský.

Poděkování
Děkujeme panu faráři Janu 

Poulovi za  jedenáctileté pů-
sobení v duchovní správě čer-
novické farnosti.

Přejeme vše dobré na za-
slouženém odpočinku.

Od 1. září 2017 nastupuje 
do naší farnosti nový pan fa-
rář Mgr. Ján Augustín  Gram-
bal, O.Praem. který k nám 
přichází z počátecké farnosti.   
I novému panu faráři přejeme, 
aby se mu u nás líbilo. 

V. Šenoltová

Jan Poul na farské zahradě
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Městská knihovna ČERNOVICE
Z nových knih

Pro dospělé
Vydra Z. a kol. – Dějiny Ruska
Eberlenová K. – Chybíš mi
Klabal D. – Isidorias
Zimmer S. – Keltové mýtus a realita
Koníčková M . – Levandule
Sobotka R. – Mizející Beskydy
Sokol J. – Naděje na neděli
Fialová K., Slunečko M. – Prostoná-
rodní kuchařka K. Fialové
Halík T., Grün A. – Svět bez boha
Dvořák O. – Tábor, tajemné město nad 
Lužnicí
Norman N. – Všichni jsme nějak vadní
Horáková N. – Ženy a lži
Třeštíková R. – Osm

Hawkins P. – Do vody
Mankell H. – Italské boty
Körnerová H., M. – Císařská vyhlídka

Pro děti
Haggard H. R. – Doly krále Šalamouna
Moje hodiny
O vlkovi a sedmi kůzlátkách
Šulc P. – Pejsek Tom a jeho trampoty
Dumas A. – Tři mušketýři

Tip na knihu
Pod neobvyklým názvem knihy odpovídá upřím-
ně i zábavně na zajímavé otázky Markéty Zahrad-
níkové Zbigniew Czendlik.

Tento polský katolický kněz působící v Lanškrou-
ně je znám z médií trochu jako „šoumen“. Ráda 
sleduji na ČT2 jeho pořad „Uchem jehly“, kde si 
povídá se zajímavými hosty. Na knihu jsem byla 
zvědavá a nezklamala mě. Nechybí v ní inspirace 
i zamyšlení pro věřící, ateisty i ty, co „ještě nevě-
dí“. Je to zkrátka kniha o všem a pro všechny. 

 J. Goliášová
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Vyhodnocení celoroční činnosti mladých 
hasičů při SDH Černovice ve školním 

hasičském roce 2016/17
Družstvo mladších
a) Úkoly celoroční činnosti dle plánu práce jsme splnili a v některých bo-

dech i překročili - viz Přehled o splněných úkolech v naší kronice (pro 
malý počet zájemců jsme jen nesplnili v červenci uspořádání LDT 
MH v Černovicích pro naše děti i děti z okolí).

b) V průběhu roku proběhlo přes 62 akcí, z toho bylo 42 pravidelných 
schůzek (každé úterý od 15.30 hod v čern. HZ).

 Nejlepší docházku měli Pěnka, Zhorný, Dvořáková, dále pak Křeček, 
Buš, Veselá. 

 Družstvo vedl Jar. Řeháček za pomoci Jany Křečkové.

c) Opět jsme se zúčastnili celoroční celostátní postupové hry MH Pla-
men 17 v okresním kole v mladší kategorii. Po podzimní části hry 
8. října v Častrově (závod hasičské všestrannosti a štafeta požárních 
dvojic) jsme postupně splnili povinné úkoly celoroční činnosti a jar-
ní část hry 20. května jsme absolvovali na lehkoatletickém stadionu 
v Pacově (štafeta CTIF, pož. útok s vodou a štafeta 4 x 60 m překážek). 
Z celkově 15 přihlášených družstev MH jsme obsadili jen 8. místo. 
Příčinou tohoto umístění byla neukázněnost některých dětí, malý po-
čet členů (nemožnost výběru těch lepších), pohodlnost při nácvicích/ 
tréninku (chuť dosáhnout lepší výsledek) a chybějící zkušenosti. Vel-
kým konkurentem v naší kategorii jsou a budou MH ze Křeče (umístili 
se hned za námi na 9. místě).

d) V soutěži hlídek červení : modří „Kdo dál dojede?“ 
 zvítězili Modří (velitel hl. Jaroslav Zhorný) 13 : 10 km. I když se Jar-

dovi (během roku) rozpadla hlídka, přece jen zorganizoval pro všech-
ny členy (po dohodě s Jirkou, velitelem sboru) kondiční jízdu s Lizkou 
(CAS K 24) na kámenské letiště, kde se všichni dosyta vydováděli 
na kolečkových bruslích.

e)  V soutěži jednotlivců „O nejdelší hadicové vedení“ (zakončené proud-
nicí) byli členové rozděleni dle věku:
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poř. jméno člena MH tř. počet metrů pozn.   .
 mladší kateg.       (3. a 4. tř.)
1. Josef Pěnka  3. 36,3     y absolutní vítěz
2. Jaroslav Zhorný  3. 34,8
3. Jana Dvořáková  3. 26,9
4. Adam Buš  3. 22,2
5. Tomáš Hrbek  3.   7,0  x

nejmladší kateg. (1. a 2. tř.)
1. Jan Křeček  1. 26,2
2. Martin Fanta  1. 15,6  x
3. Tadeáš Pavlík  1.  6,4  x
4. Jan Fišpera  2.  6,2  
5. Matěj Pluháček  2.  5,6  x
6. Kristýna Veselá  2.  4,7  z

kateg. prcek (MŠ)
1.  David Pěnka  MŠ  7,4
2. Jan Kořínek  MŠ  1,3

Víkendová akce v Benešově
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Vysvětlivky: x - člen ukončil činnost během roku (nezájem aj. problémy)
  y - loňský vítěz
  z - člen/ka se zapojil/a do činnosti na jaře (květen)

Členové si při vyhlášení výsledků na poslední schůzce převzali i hodnotné 
odměny (zakoupené z dotace města i z peněz získaných sběrem barevných 
kovů).

hasičský dorost

a) Celoroční činnost vyvíjeli i černovičtí dorostenci / ky. Scházeli se ne-
pravidelně v sobotu od 15 hod. v naší hasičárně. Základem byla přípra-
va na soutěž dorostu (podzimní a jarní část), různé brigád. práce v HZ 
a účast na kulturních a hasičských akcích během roku. Dorost vedla 
Jindřiška Bílková a dle možností jí vypomáhala i Petra Větrovská.

b) V okresní soutěži dorostu (podzimní část tzv. braňák, v sobotu 8. říj-
na v Častrově a jarní část v neděli 21. května na stadiónu v Pacově 
v disciplinách 100 m překážek, dvojboj a test z PO) se nám jednotliv-

Soutěž v Černovicích
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Vážení spoluobčané,

Využijte nabídky pojištění rodinných domů, bytů, domácností 
a bytových domů s jedinečnou slevou 50% Bližší informace získáte 
v kanceláři Roberta Buše, Svatavská 41, Černovice. Tel: 608 820 791, 
770 141 415.

Email: robert.bus@finplus.cz, jirina.pruchova@finplus.cz

cům (družstvo už nedáváme dohromady) docela dařilo, ale ne všichni 
k tomu přistoupili zodpovědně.

 V kategorii dorostenky starší v okresním kole celkově z 10 závod-
nic zvítězila Leona Ďásková, Aneta Pešková obsadila pěkné 3. místo 
(na 7. a 9. místě se umístily Anna Bílková a Andrea Hromadníková). 
V kategorii dorostenci střední se ze 7 zá-vodníků na 2. místě umístil 
Vojtěch Hnát a 3. místo obsadil Lukáš Bílek.

c) Nejlepší dva z okresní soutěže dorostu pak postupovali do krajského 
kola, které se uskutečnilo v neděli 11. června ve Velkém Meziříčí, kde 
prý nebyly na tak vysoké úrovni připravené podmínky k soutěžení, 
jako to bylo na LAS v Pacově. Ale i tak soutěž prý byla napínavá. 
Naše Leona z 5 závodnic ve své kategorii obsadila pěkné 4. místo 
a kromě diplomu a poháru si přivezla i pěkné zranění kolena (s dobou 
léčení až do prázdnin). Náš Vojta na silnou konkurenci neměl sil, a tak 
obsadil až 8. místo. V této kategorii zase s přehledem, jako v okresním 
kole, zvítězil Lukáš Míka z Jetřichovce. 

A co říci / napsat na závěr? 
No, hned v září se zase co nejdříve sejít (pravidelné schůzky MH i do-

rostu budou zveřejněny ve škole a ve vývěsní skříňce černovického SDH 
na náměstí u trafiky) a připravovat se na další ročník soutěží v požárním 
sportu (podzimní část soutěží už bude v sobotu 7. října v Kejžlici u Hum-
polce). A těšit se také na další zajímavé schůzky a akce černovických 
mladých hasičů! 

Ř.
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sobota 9. září 2017
Výchovný ústav, středisko výchovné péče, 

střední škola a školní jídelna

zve

všechny zájemce na návštěvu do areálu ústavní zahrady,

kde se od 13  hodin koná 10. ročník Zahradní slavnosti

Výchovný ústav, středisko výchovné péče, 

všechny zájemce na návštěvu do areálu ústavní zahrady,

Citát 
 „Peníze otevírají svět, ale uzavírají srdce.“ 

staročeské přísloví



44

Školní akademie 

Na konci června se s velkou pomocí pí uč. Brožkové uskutečnila aka-
demie, na které každá třída předvedla, co si nacvičila. A nejen třídy, ale 
i kroužky a jednotlivci. Mohli jsme vidět spoustu různých vystoupení, 
např. zpěv, tanec, hru na hudební nástroj a vystoupil i dramatický a ta-
neční kroužek. Do akademie se zapojili i ti nejmenší ze školičky pod ve-
dením p. uč. Borkovcové. Tato akademie se uskutečnila teprve prvním 
rokem, takže všichni byli nervózní z toho, jak to dopadne, ale nakonec po-
dali všichni žáci skvělé výkony. Mezi různými vystoupeními pan starosta 
a pan ředitel ocenili nejlepších žáky z každé třídy. Prvňáčci byli pasováni 
šerpami na čtenáře a dostalo se i na dívčí družstvo vybíjené, které také le-
tos slavilo úspěchy. Na úplný závěr předali deváťáci žezlo na další školní 
rok osmákům a s naší školou se rozloučili. Aby loučení nebylo smutné, 
nakonec byli všichni pozváni na podium na společný tanec, který rozvířil 
prázdninovou náladu. Všichni si to velmi užili, bylo to nádherné ukončení 
školního roku.

Děvčata z letošní 9. třídy

PŘIVÝDĚLEK 
www.primavydelek.cz
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European Trailer Systems s.r.o.
se sídlem v Kamenici nad Lipou

přijme výrobní dělníky na HPP
Nabízíme: 
• Nadstandardní 
o fi nanční ohodnocení včetně náborového 

příspěvku 5000 Kč
o příspěvky zaměstnavatele na stravování, pří-

spěvek na dojíždění/svoz do zaměstnání  atd.
o třináctý plat dle výsledků fi rmy (50 % až  150 %)

• Moderní prostředí rozvíjející se výrobní společ-
nos� 

• Práci vhodnou pro muže i ženy

Možnost i jako přivýdělek pro zaměstnané 
či brigáda pro studenty 
V případě vašeho zájmu zasílejte své životopisy 
na e-mail marie.tumova@EdschaTS.com 
nebo volejte na: 565 422 418 (paní Tůmová) 
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Za Domácí hospicovou péči  
na Pelhřimovsku klient připlácí

V posledních týdnech měli čtenáři v České republice možnost v různých 
periodikách narazit na informaci ze strany Charity Česká republika, že 
Charita poskytuje domácí hospicovou péči zdarma a že péče je hrazena ze 
zdravotního pojištění. Rádi bychom tuto informaci upřesnili, aby nedošlo 
k nereálným očekáváním ze strany našich klientů. Neexistuje jeden model 
této péče, jsou minimálně dva. 

První, kterého se informace o bezplatnosti týkala, je založen především 
na péči zdravotních sestřiček. Pokud místní Charita provozuje tento model 
péče a má uzavřenou smlouvu s pojišťovnou, tak je péče sestřiček zdarma. 
Potřebuje-li klient tuto péči zkombinovat se sociální službou (např. pečo-
vatelskou službou, odlehčovacími službami apod.), tak za tuto sociální 
část péče platí.

Druhý model je založen na tzv. multidisciplinárním týmu. V tom-
to modelu je Charita poskytovatelem ošetřovatelské, lékařské, sociální 
i psychologické péče. O klienta tak pečuje jeden provázaný tým, který 
se pravidelně schází. Důležitou součástí služby je výjezdní pohotovost 
zdravotních sester 24 hodin denně, 365 dní v roce a též dostupnost lékaře 
– rovněž výjezdní pohotovost, nebo alespoň pohotovost k telefonickým 
konzultacím. Tento typ péče umožňuje klientovi zůstat v domácím pro-
středí i v těch nejtěžších stavech, je ale finančně i personálně náročnější. 
Je to typ péče, který je mj. podporován Krajem Vysočina.

Oblastní charita Pelhřimov poskytuje druhý typ péče, tj. ten multidisci-
plinární. Bohužel s námi zatím pojišťovna neuzavřela smlouvu, přestože 
jsme o to mnohokrát usilovali. Proto u nás klient hradí nejen sociální, 
ale i zdravotní část služby, resp. práci zdravotních sestřiček. Péči lékaře 
a psychologa, stejně jako sociální poradenství poskytujeme zdarma. Část 
prostředků na provoz služby dostáváme pravidelně z grantu Kraje Vysoči-
na, důležitým příjmem pak jsou dary nadací a dary jednotlivců do Tříkrá-
lové sbírky i do permanentní veřejné sbírky Pomozte nám pomáhat. Kli-
ent obvykle hradí péči z příspěvku na péči, který mu pomáháme vyřídit. 
Pokud by na péči neměl prostředky, vždy je možné jednat s námi o slevě 
na poskytované služby. Přestože neustále bojujeme s nedostatkem financí, 
nechceme dopustit, aby někdo nemohl strávit své poslední týdny doma, 
mezi svými blízkými, protože si to „nemůže dovolit“. 
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K informaci o charitní domácí hospicové péči zdarma tedy chceme do-
dat – není zdarma celá, není zdarma všude. Ale není třeba se toho bát, pro 
nás je vždy prvořadým zájmem lidské hledisko a potřeby klienta a věříme, 
že s dobrou vůlí je každá situace řešitelná.

Bc. Martina Kábelová, ředitelka Oblastní charity Pelhřimov
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